
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH 

KONANÉHO DNE 18. 10. 2016 OD 14:00 

Přítomni (bez titulů): Iva Dostálková, Petr Dvořák, Veronika Fialová, Veronika Hadačová, Tomáš Hauer, 

Jan Havlíček, Eliška Havlová, Josef Hrdlička, Rudolf Hrubý, Andrea Hudáčková, Pavel Kozák, Markéta 

Maturová, Roman Míčka, Ladislav Nagy, Pavel Ondr, Jan Petr, Vladimíra Petrášková, Kamil Pícha, 

Zdeněk Pitner, Anna Poborská, Ján Regenda, Lukáš Rokos, Petr Šmilauer, Tomáš Veber, Adam Veselka, 

Tomáš Volek, Luboš Zábranský 

Omluveni (bez titulů): František Dolák, Markéta Elichová, Michaela Syrová 

Nepřítomni (bez titulů): Eva Dadáková, Petr Dobrovolný, Petra Kleinová, Petr Pexa, Ctirad Pisk, 

Ondřej Skopec, Matylda Šebková, Kateřina Švagrová 

Hosté (bez titulů): Tomáš Machula, Petr Bauman, Bohumil Jiroušek, Tomáš Polívka, Radka Závodská, 

Hana Kropáčková, Ivan Hájek, Dagmar Dvořáková 

Zápis: Pavel Kozák 

Senát je usnášeníschopný. 
 
Program:  
1. Mandátní záležitosti, přivítání nových členů AS JU, doplňovací volby do AS JU.  

2. Návrh Statutu JU.  

3. Návrh Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení JU.  

4. Návrh Jednacího řádu Vědecké rady JU.  

5. Návrh Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na JU.  

6. Návrh rozdělení části příspěvku – navýšení rozpočtu pro rok 2016.  

7. Plán realizace Strategického záměru JU pro rok 2017.  

8. Změna Volebního a jednacího řádu Akademického senátu PřF JU.  

9. Studentská komora AS JU.  

10. Informace z Rady vysokých škol.  

11. Různé.  
 
Hlasování o programu:  
Pro: 21    Proti: 4   Zdrželi se: 0 
 
Program jednání byl schválen. 
 
1. Mandátní záležitosti, přivítání nových členů AS JU, doplňovací volby do AS JU.  
Volba skrutátorů a ověřovatelů, navrženi byli skrutátorky Andrea Hudáčková a Eliška Havlová a 
ověřovatelé Markéta Maturová a Tomáš Hauer.  
 
Předání osvědčení novým senátorům. Zdeněk Pitner, Lukáš Rokos, Roman Míčka, Markéta Elichová 
(nepřítomna) 
 
Volba studentského místopředsedy: 
Navrženy Eliška Havlová a Michaela Syrová (skrutátorka Havlová nahrazena Maturovou) 

1. kolo:    Eliška Havlová 16   Michaela Syrová 8 hlasů  
2. kolo:    Eliška Havlová 16  Michaela Syrová 8 hlasů 

 
Místopředsedkyní senátu za studenty byla zvolena Eliška Havlová. 



 
Doplnění komise legislativní: návrh Roman Míčka a Jan Petr  

Pro: 24    Proti: 0    Zdrželi se: 1 
 
Členy Legislativní komise AS JU byli zvoleni Roman Míčka a Jan Petr. 
 
Doplnění komise ekonomické: návrh Tomáš Veber a Andrea Hudáčková  

Pro: 25    Proti: 0    Zdrželi se: 0 
 
Členy Ekonomické komise AS JU byli zvoleni Tomáš Veber a Andrea Hudáčková. 
 
2. Návrh Statutu JU.  
Předneseno stanovisko a připomínky legislativní komise. Legislativní i návrhová komise doporučuje 
upravit předložený dokument před schvalováním. Rektor a prorektoři se vyjádřili k připomínkám.  
Bylo navrženo stáhnout návrhy řádů z projednávání.  
Hlasování o stažení návrhů řádů z projednávání: 

Pro: 2    Proti: 21   Zdrželi se: 4 
 
Rozhodnuto, že řády budou projednávány dle programu.  
 
Projednání připomínek ke Statutu JU. (Jiroušek, Regenda)  
Pozměňovací návrhy:  

- přidat název JU v ruštině (Regenda) 
Pro: 20    Proti: 7    Zdrželi se: 0  

 
- upravit čl. 11, odst. 1, konkrétně rozepsat, tak jak je v zákoně o VŠ, § 7, odst. 1: 

„Samosprávnými akademickými a dalšími orgány jsou: a) akademický senát, b) rektor, c) 
vědecká rada, d) rada pro vnitřní hodnocení, e) disciplinární komise, f) správní rada, g) 
kvestor.“ (Regenda) 
Pro: 2    Proti: 12   Zdrželi se: 11 

 
- vypuštění slova „kancléř“ v čl. 13, odst. 1 a odst. 3 písm. c (Regenda), na návrh Regendy bylo 

hlasování tajné 
Pro: 16    Proti: 9    Zdrželi se: 2 

 
- upravit čl. 16, odst. 1, písm. f, odstranění z textu slova „odst. 1“ (Bauman) 

Pro: 26    Proti: 0    Zdrželi se: 1 
 
Do návrhu Statutu JU přidán název JU v ruštině; vypuštěno slovo „kancléř“ v č. 13, odst. 1; vypuštěno 
„odst. 1“ ze čl. 16, odst. 1; čl. 11, odst. 1 nebyl upraven.  
 
Hlasování o Statutu JU v předloženém znění s pozměňovacími návrhy: 

Pro: 27    Proti: 0    Zdrželi se: 0 
 
Návrh Statutu JU s pozměňovacími návrhy byl přijat.  
 
3. Návrh Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení JU.  
Předneseno stanovisko a připomínky legislativní komise (Regenda). Rektor a prorektoři se vyjádřili 
k připomínkám. 
Projednání připomínek k řádu Rady pro vnitřní hodnocení JU. Legislativní komise doporučuje v čl. 6, 
odst. 12 upřesnit místo „v žádném vztahu“ na „v pracovně právním vztahu“. 



Hlasování o Jednacím řádu Rady pro vnitřní hodnocení JU v předloženém znění s jednou změnou 
navrženou legislativní komisí a akceptovanou panem rektorem čl. 6 odst., 12 doplnit „pracovně 
právním vztahu“:  

Pro: 23    Proti: 0    Zdrželi se: 0 
 
Návrh byl přijat po zapracování předložené připomínky.  
 
4. Návrh Jednacího řádu Vědecké rady JU.  
Legislativní komise nemá připomínky.  
Hlasování k dokumentu Jednací řád Vědecké rady JU: 

Pro: 24    Proti: 0   Zdrželi se: 0 
 
Návrh Jednacího řádu Vědecké rady JU byl přijat v předloženém znění. 
 
5. Návrh Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na JU.  
Předneseno stanovisko a připomínky legislativní komise (Pícha). Rektor a prorektoři se vyjádřili 
k připomínkám a odpověděli na dotazy. 
Hlasování o Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na JU v předloženém znění:  

Pro: 24    Proti: 0   Zdrželi se: 0 
 
Návrh Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na JU byl přijat v předloženém 
znění 
 
6. Návrh rozdělení části příspěvku – navýšení rozpočtu pro rok 2016. 
Vyjádření členů ekonomické komise. K dokumentu nebyly připomínky. Kvestorka odpověděla na 
dotazy komise. 
Hlasování k dokumentu Návrh rozdělení části příspěvku – navýšení rozpočtu pro rok 2016 :  

Pro: 23    Proti: 0   Zdrželi se: 1 
 
Návrh rozdělení části příspěvku – navýšení rozpočtu pro rok 2016 byl přijat v předloženém znění. 
 
7. Plán realizace Strategického záměru JU pro rok 2017.  
Vyjádření členů ekonomické komise k předloženému dokumentu bylo kladné. Členové EK přednesli 
několik připomínek k záměru rekonstrukce budovy „Bobíku“. Vyjadřují podporu akce a doporučují 
variantu A. Rektor a kvestorka se vyjádřili k připomínkám komise i pléna k dokumentu. Vyučujícím JU, 
kteří využívají ubytování na „Bobíku“, rektor přislíbil během plánované rekonstrukce (a následně po 
zrušení ubytovacích kapacit) poskytnout ze strany JU adekvátní náhradní ubytování. 
Hlasování k dokumentu Strategický záměr JU pro rok 2017: 

Pro: 20    Proti: 0   Zdrželi se: 1 
 
Návrh Strategického záměru JU pro rok 2017 byl přijat v předloženém znění. 
 
8. Změna Volebního a jednacího řádu Akademického senátu PřF JU.  
Vyjádření členů návrhové komise (Hrubý). K dokumentu byly vzneseny zásadní připomínky. 
Dokumenty Volební a jednací řád je třeba oddělit. Doporučeno bylo přepracování dokumentu. 
Šmilauer vznesl námitku, že předložený dokument v podstatě platí již řadu let a jsou v něm minimální 
změny. Prorektor Jiroušek uvedl, že legislativně nelze tento dokument schválit a dokument byl stažen 
z projednávání.  
 
9. Studentská komora AS JU.  
 
10. Informace z Rady vysokých škol.  



Prorektor Jiroušek podal informace. 
 
11. Různé 
Prorektor Bauman požádal o doplnění dokumentu Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování 
profesorem na JU do Statutu JU. 
AS posoudil připomínku jako smysluplnou a hlasoval nejdříve o revokaci původního hlasování:  

Pro: 19    Proti: 0    Zdrželi se: 0 
 
Předchozí hlasování o znění Statutu JU bylo revokováno.  
 
Hlasování k doplnění Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na JU jako písmeno e) 
v článku 14, odst. 1 do Statutu JU:  

Pro: 19    Proti: 0    Zdrželi se: 0 
 
Řád Habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na JU byl doplněn jako písmeno e) v článku 
14, odst. 1 do Statutu JU.  
 
Hlasování ke znění Statutu JU po zapracování všech odhlasovaných připomínek:  

Pro: 19    Proti: 0    Zdrželi se: 0 
 
Návrh Statutu JU se všemi pozměňovacími návrhy byl přijat. 
 
Regenda: představil několik podnětů k řešení – bezbariérové řešení menza, koše, oslava 25. výročí, 
schnoucí stromy. Pan rektor se k námětům vyjádřil.  
Maturová: stížnost studentů na nevhodnost a hlučnost dveří K4, k problému se vyjádřil kancléř Hájek, 
rektor slíbil projednat záležitost s ředitelem KaM. 
 


